
 
 

ACTE PLE ORDINARI  
DATA 22 DE FEBRER DE 2005 
HORA 8 DEL VESPRE 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas  
- Jordi Carcolé García 
- F- Xavier García García 
- Jordi Permnayer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 

  
  1.-  Aprovació, si escau, de l’esborrany de    
        l’acta de la sessió anterior. 
  
  2.-  Donar compte dels decrets de l’Alcaldia 
         i acords de la Junta de Govern Local. 
 
  3.-  Sol.licitud de conveni a la Generalitat   
        de Catalunya 
 
  4.-  Modificació ordenança municipal del  
        taxi 
         
  5.- Concurs de llicència taxi adaptat  
               
  6.- Ordenança per a la incorporació de la 
        energia solar tèrmica a l’edificació 
   
  7.-  Text refós del Pla General 
 
  8.-  Proposta sobre places públiques de 
         llars d’infants 
 
  9.- Proposta sobre comissió de la Plaça        
        Major. 
 
10.- Assumptes sobrevinguts   
 
11.- Suggeriments i preguntes 

- Francesc Aragon 
 Interventor 
EXCUSEN L’ABSENCIA 
- Sandra Roig Garay    

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
    
 1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE LA ACTA DE LA          
               SESSIÓ ANTERIOR. 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 



 
2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 

  
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels Decrets de l’Alcaldia 
dictats des de l’última sessió plenària fins avui. 
La Corporació es donà per assabentada 

 
  3.- SOL.LICITUD DE CONVENI AMB LA GENERALITAT DE CATALUNYA 
 
ATÈS  que el Decret legislatiu, de 16 de novembre, pel qual s’aprova la refosa de les 
lleis 12/1983, de 14 de juliol, 26/1985, de 27 de  desembre, i 4/1994, de 20 d’abril, 
en matèria d’assistència i serveis socials, estableix que els ajuntaments de més de 
20.000 habitants i els consells comarcals han de finançar la prestació dels serveis 
socials corresponents a les competències que tenen atribuïdes com a pròpies, 
abastant els legalment obligatoris que es concreten en el primer nivell d’atenció o 
serveis socials d’atenció primària, previst a l’article 11 del Decret legislatiu 17/1994. 
ATÈS que el Decret legislatiu, de 16 de novembre, pel qual s’aprova la refosa de les 
lleis 12/1983, de 14 de juliol, 26/1985, de 27 de  desembre, i 4/1994, de 20 d’abril, 
en matèria d’assistència i serveis , estableix que correspon al Govern de la Generalitat 
definir la política general de serveis socials i aprovar els instruments de planificació 
general, així com fer l’ordenació , la coordinació d’accions i programes i l’avaluació i 
inspecció de serveis. 
ATÈS que el Decret legislatiu, de 16 de novembre, pel qual s’aprova la refosa de les 
lleis 12/1983, de 14 de juliol, 26/1985, de 27 de  desembre, i 4/1994, de 20 d’abril, 
en matèria d’assistència i serveis, estableix en l’article 30 , que l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya i els ajuntaments i consells comarcals establiran convenis de 
cooperació, per tal d’estendre de manera progressiva la cobertura bàsica de la Xarxa 
de Serveis Socials de Responsabilitat Pública, d’acord amb les determinacions del IV 
Pla d’Actuació Social. 
 ATÈS que és voluntat de les administracions implicades  manifestar la importància de 
la cooperació inter-administrativa en el desenvolupament d’un model de serveis 
socials, que haurà d’estar en consonància amb els canvis que es puguin derivar de les 
futures normes, tant a nivell de l’organització territorial de Catalunya, com dels 
serveis socials. Així com la importància del territori per apropar els serveis als 
ciutadans. 
 A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Sol·licitar al departament de Benestar Social de la Generalitat de 
Catalunya, convenir la cooperació dels serveis socials que pertoca prestar el nostre 
municipi, atenent l’actual població,  pel període 2005-2007 
SEGON.- Traslladar el present acord a la Generalitat de Catalunya i al Consell 
Comarcal del Vallès Occidental.  
Defensa la proposta la Sra. Alcaldessa exposant que els municipis de menys de 20 
mil habitants la prestació de serveis socials d’atenció primària es fa de manera 
comunitària amb els consells comarcals, cadascú el que li pertoqui, i és el consell 
comarcal el qui rep uns diners del Govern de la Generalitat de Catalunya  i els 
distribueix entre tots aquells municipis que hi pertanyen. A Castellar superats els 20 



mil habitants, ara el que es fa és sol·licitar al Departament de Benestar i Família de la  
Generalitat de Catalunya, poder signar un conveni per la prestació d’aquests serveis 
socials d’atenció primària directament amb la Generalitat i per un període que va des 
de l’any 2005 fins a l’any 2007, el principal benefici és la possibilitat de prestar més 
serveis i de forma directa al municipi. 
S’obra un torn d’intervencions amb el PSC i el seu representant Sr. Jordi Carcolé  
dient que des de fa ja temps que veníem demanant aquest conveni. Fent un 
recordatori diu que en la proposta núm. 59 del seu programa electoral, ja es 
demanava que Castellar és convertís en una àrea bàsica de serveis socials per tal 
d’acollir-se als beneficis que això comporta. No obstant això vull referir-me que en un 
debat electoral que es va fer a la Sala de Petit Format, quan la nostra candidata 
Antònia Pérez va fer la proposta d’aconseguir la prestació d’aquests serveis socials, la  
resposta del candidat de CiU va ser taxativa al dir: “això ja ho tenim”, i no era 
realment així  ja que es avui quan es presenta aprovació del Ple.  
Continua el Sr. Jordi Permanyer  per ERC dient que farà dos aclariments al respecte 
de la intervenció del PSC: el conveni no es pot signar amb la Generalitat si no es 
passa de 20.000 habitants, i ara és quan ens podem i ens hem d’acollir, i a més a 
més, fins que aquest conveni que és vol signar, no entri en vigor haurem de continuar 
amb el règim del Consell Comarcal; el segon aclariment és respecte als serveis que 
haurem de prestar com a municipi superior a 20.000 habitants, que gairebé seran els 
que ja estem prestant ara. El conveni de referència serà molt beneficiós, tant pels 
ajuts econòmics com pels serveis que directament ens pot prestar la Generalitat i a 
més paral·lelament amb aquest conveni estem negociant amb la Generalitat, que les 
inversions que s’estan fent a l’Obra Social Benèfica, o que s’hi puguin fer estiguin 
subvencionades per la Generalitat. 
Per CiU la Sra. Alcaldessa,  per al·lusió a la intervenció del PSC, diu que malgrat que 
en les programes electorals hi figurés la necessitat de tenir una àrea bàsica de salut,  
s’havia de donar una circumstància prèvia  i que fins ara no s’ha assolit i és superar el 
20.000 habitants, i per això és quan ara, podem fer aquest pas previ de sol·licitar a la 
Generalitat el poder acollir-nos a aquest conveni. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 4.- MODIFICACIÓ ORDENANÇA MUNICIPAL DEL TAXI 
 
La Disposició Transitòria Primera de la Llei de Catalunya 19/2003, de 4 de juliol, tel 
taxi va establir un període per tal que els ens locals adoptessin les seves ordenances 
o reglaments sobre la matèria a la nova Llei, la qual va suposar un canvi substancial 
bàsicament pel Reial Decret 763/1979, de 16 de març, pel que es va aprovar el 
“Reglamento Nacional de los Servicios Urbanos e Interurbanos de Transporte en 
Automoviles Ligeros”, modificat per Reial Decret 1080/1989, d’1 de setembre. 
Es per això que es sotmet a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  la modificació de l’ordenança municipal reguladora 
dels serveis de transport en vehicles automòbils: auto-taxi, per tal d’adaptar-la a la 
Llei de Catalunya 19/2003, de 4 de juliol, del taxi, que figura en l’annex. 
SEGON.- Exposar  al públic aquesta Ordenança, mitjançant Edicte al Butlletí Oficial 
de la Província i tauler municipal, durant el termini de 30 dies, perquè qualsevol 
interessat pugui examinar-la i presentar les al·legacions que cregui oportunes. 



TERCER.- En el supòsit  que no es presentin al·legacions o suggeriments, l’acord 
inicial esdevindrà definitiu, i es procedirà a la publicació íntegre del text de 
l’ordenança al Butlletí Oficial de la Província: 
Defensa la proposta la Sra. Gemma Perich  per CiU exposant que es porta a 
aprovació la modificació de l’ordenança que teníem i que regulava el servei de 
transport de taxi, la seva modificació ve motivada per que amb la Llei 19 de 4 de 
juliol de 2003  s’hi incorporava una sèrie de modificacions per part de la Generalitat i 
alhora donava un termini als municipis per fer l’adaptació en les seves ordenances. 
Inclou elements importants com considerar que les llicències de taxis és donen amb 
caràcter indefinit, sempre i quan el titular de la llicència compleixi els requisits 
necessaris. 
En torn d’intervencions el Sr. Pepe González pel PSC diu que aquesta ordenança és 
una adaptació de les últimes Lleis del Parlament de l’anterior govern, feta una lectura 
del text de l’ordenança, manifestem el nostre vot a favor. Malgrat això i per la seva 
constància en acta volem fer algunes consideracions; pel que fa al dictamen del tècnic 
competent continuem sense tenir clar que una llicència que es va concedir com 
temporal, ara es converteixi en definitiva perquè si, seria més lògic que després 
d’esgotar la seva previsió es fes un nou concurs, amb això vull dir que les 
argumentacions del dictamen no convencen. També en referiré a l’article 11 de 
l’ordenança que diu de forma literal “que un any després de traspassar una llicència el 
titular que ha fet e traspàs por tornar a concursar per una altra llicència”, aquesta 
lectura dona lloc a confusions.  
I per acabar fora del que és el contingut de l’ordenança val a dir que potser seria 
convenient fer un estudi de les necessitats reals del municipi i després ajustar la 
llicència a la necessitat detectada. 
En torn de replica la Sra. Gemma Perich explica que malgrat les opinions que 
puguem tenir  al respecte cadascun de nosaltres, la Llei sempre es d’un rang superior 
a l’ordenança i per tant si la Llei diu que no restringeix cap dels drets que els titulars 
tenen en l’actualitat, hem de complir el que diu la Llei, i si no restringeix els drets no 
es vulnera cap de les llicències que tenim atorgades. Cal que ens cenyim 
exclusivament al que diu la normativa, i diu que la llicència serà amb caràcter indefinit 
i només es pot recuperar quan el titular incompleixi els condicions que marca aquesta 
llicència.  
Per acabar val a dir que certament tenim sis llicències de taxis des de fa molt temps,  
i si en alguna ocasió s’ha volgut traspassar alguna d’aquestes llicències ha costat molt 
trobar algun interessat per prestar aquest servei. En el cas que es detectes una gran 
demanda en obtenir llicències de taxi, després seria un plantejament a fer. Tot 
referint-me a l’estudi, no es descarta aquesta possibilitat, però segurament tampoc 
ens portarà a un resultat exacta de quins son el número de places que necessitem. 
Torna a intervenir el Sr. Pepe González  pel PSC incidint sobre la Llei que diu  que 
les llicències noves no poden ser temporals, en cap cas menciona que es fa amb les 
temporals que ja estaven concedides, la nostra intenció ha estat que en quedes 
constància, de cara al futur, del que es podia fer. I també diu que no és lògic que un 
titular d’una llicència de taxi pugui vendre-la i després concursar per obtenir-la una 
altra. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 5.- CONCURS DE LLICÈNCIA TAXI ADAPTAT  



 
Vista la memòria elaborada conjuntament per les Regidories de Sanitat i Benestar 
Social, en relació a la necessitat de disposar d’un servei de taxa adaptat per a 
persones amb mobilitat disminuïda. 
ATÈS que la conveniència d’establir aquest servei radica per una banda en que 
s’incrementa el servei de taxa, i per altre que s’estableix un servei per a disminuïts, 
actualment deficitari, per quan Creu Roja, que és qui normalment el presta, no pot 
atendre sovint totes les demandes. 
Per altra part entitats que presten servei sanitari com ONCE i INSERSO, poden ser 
usuaris en moments puntuables del servei. 
ATÈS que el Pla d’Accessibilitat preveu per altra banda el foment i millora de les 
condicions per a persones disminuïdes. 
Vist l’informe favorable del Servei Territorial de Ports i Transports. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la convocatòria i les Bases que han de regir en el concurs per a 
adjudicar una llicència de taxi, a prestar amb vehicle adaptat per a persones amb 
mobilitat disminuïda. 
SEGON.- Fer pública aquesta convocatòria. 
La Sra. Gemma Perich  per CiU presenta la proposta tot dient que es presenta per la 
seva aprovació el plec de condicions per la concessió d’una llicència de taxi amb 
vehicle adaptat per a persones de mobilitat disminuïda, l’objecte és tenir un vehicle 
adaptat per tal de poder prestar un servei urbà i interubà i també donar resposta a 
una manca de servei pel col.lectiu de persones amb mobilitat reduïda. Aquest concurs 
reuneix totes les característiques i tots els requisits que determina l’ordenança 
aprovada anteriorment, i a més a més s’ha perfilat quines són les característiques i 
requisits que volem que ofereixi aquesta llicència per tal de poder donar prioritat a 
qualsevol dels serveis, demandes o peticions que tingui els nostre municipi. Es 
contempla també, la possibilitat de compartir el transport diferents usuaris. 
En torn d’intervencions la Sra. Rosa Massot pel PSC manifesta la seva satisfacció i la 
del seu grup per haver aconseguit tenir aquest servei, la votació serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 6.- ORDENANÇA PER A LA INCORPORACIÓ DE LA ENERGIA SOLAR  
               TÈRMICA A L’EDIFICACIÓ 
 
L’energia solar constitueix una font d’energia renovable i com a tal s’emmarca en el si 
de la Unió Europea. 
La demanda energètica fa que cada cop sigui més necessari assolir font energètiques 
renovables que no malmetin els recursos naturals i contribueixin a disposar de més 
possibilitats per gaudir d’unes condicions ecològiques més sostenibles. 
Certament l’energia solar com aprofitament energètic no està prevista a cap norma 
supralocal que determini en tota claredat l’àmbit competencial dels ens locals però 
això no constitueix cap inconvenient ni obstacle perquè es puguin redactar 
ordenances municipals que tinguin com a finalitat garantir que determinades 
actuacions, en especial  en l’obra nova, modificacions d’usos i de rehabilitació, es 
porten a terme garantint l’ús de l’energia solar mitjançant les instal.lacions oportunes 
a les mateixes edificacions. 



Amb aquesta iniciativa, es vol contribuir al compliment del compromís adquirit per 
l’Estat espanyol amb la subscripció de Protocol de Kioto, que consisteix a  no 
augmentar les emissions de gasto d’efecte hivernacle en més d’un 15% per al període 
2008-2012 sobre els nivells de 1990. 
ATÈS el que disposa l’article 178 del text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar de manera inicial  l’ordenança reguladora de la incorporació de 
l’energia solar tèrmica a l’edificació. 
SEGON.- Exposar al públic aquesta ordenança durant el termini de 30 dies, perquè 
es puguin presentar al·legacions o suggeriments. En el cas de no haver-hi cap 
reclamació o suggeriments, l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
TERCER.- En el mateix termini  donar audiència als interessats; promotors i 
constructors del municipi. 
El Sr. Francesc Deu per ERC defensa la proposta tot dient que la primera ordenança 
solar municipal a Europa va entra en vigor el 1999 a Sant Joan Despí. Avui són 25 
Ajuntaments i el  49% de la població del país. Es evident que malgrat que estem en 
els darrers llocs d’Europa en quan a implantació de l’energia solar, aquesta font 
energètica renovable, s’està obrin camí, gràcies en bona part a l’implicació dels 
Ajuntaments. 
L’Ajuntament de Castellar va aprovar l’any 1999 una línia de subvencions per la 
instal·lació de plaques solars tèrmiques per aigua sanitària, al mateix temps 
s’aprovava l’obligatorietat per edificis públics. Continuant incidint en aquesta linea 
avui portem a aprovació, l’Ordenança per a la Incorporació de l’Energia Solar Tèrmica 
a l’Edificació. 
Per la seva elaboració hem disposat de l’assessorament del Centre de Suport a les 
Ordenança Solar constituït per Ajuntaments que ja disposen d’aquesta tipus 
d’ordenança coordinat per l’ICAEN (Institut Català d’Energia). Hem recollit les seves 
aportacions i modificacions a l’esborrany inicial. També hem recollit un suggeriment 
dels agents econòmics de Castellar (Instal·ladors; constructors i tècnics) als quals 
s’els enviar l’esborrany que es va debatre en una reunió posterior). Així mateix 
l’esborrany es va enviar al Col·legi d’Arquitectes i a l’Associació de Professionals de les 
Energies Renovables de Catalunya “APERCA” i a la Camera de Comerç. 
Les seves característiques principals són l’obligatorietat a tot tipus de noves 
construccions, canvis d’ús o reformes integrals tant en els habitatges, la indústria o 
els serveis que requereixin la necessitat d’aigua calenta sanitària i/o l’escalfament de 
piscines, basses o similars. (20 MJ (5.56 kWh) (160 Mj (44.4 kWk 10 habitatges) 
La protecció del paisatge urbà en la seva instal·lació 
Sistemes de control que permetin comprovar el funcionament normal del sistema amb 
dades acumulatives a partir dels 6 m2 de superfície de captació quedant exemptes 
per l’elevat cost instal·lacions mes petites 
Aquest equip de govern té la voluntat de continuar liderant la implantació de les 
energies renovables a Castellar predicant amb l’exemple. Així s’han acabat d’instal·lar 
plaques solars per aigua sanitària a la Residència de l’Obra Social Benèfica, enguany 
també n’instal·larem a la Piscina Coberta. No hem d’oblidar però que la principal 
energia renovable és aquella que no es consumeix, en aquest sentit acompanyant la 
climatització de l’Ajuntament s’ha instal·lat una manta tèrmica a la teulada, per 



aïllament tant a l’estiu com a l’hivern, a més d’alguna altre millora en procés. Però a 
més cal una actitud eficient del consumidor a l’hora d’usar l’energia, fent un ús 
raonable de la calefacció, la llum, la mobilitat motoritzada, els aires condicionats... En 
aquest sentit hem de continuar fent pedagogia i alhora confiar en les que les gran 
eines d’aquesta política a nivell estatal: el Codi tècnic de l’edificació, el Reglament 
d’instal·lacions tècniques d’edificis i la certificació energètica que seran d’aplicació a 
partir de l’any vinent. Entre altres consideracions reduir el consum per energètic per 
habitant productor dels gasos d’efecte hivernacle, es un tema de solidaritat amb els 
països subdesenvolupats que evidentment tenen tot el dret a augmentar-la, tot i que 
els consumisme dels països occidentals no som pas l’exemple a seguir, per això 
portem a aprovació aquesta ordenança per la incorporació de l’energia solar tèrmica. 
En torn d’intervencions el Sr. Pepe González  pel PSC exposa que la primera 
temptació després de llegir la proposta és caure en la desesperació o passar 
olímpicament de la proposta, només un excés de sentit  de responsabilitat ens porta a 
no voler acceptar un text tant confús i reiteratiu i amb una escassa visió jurídica. 
Avançant-me diré que el Grup Socialista proposarà a l’equip de govern la creació d’un 
òrgan que serveixi per uniformitzar i donar criteris comuns per l’elaboració de les 
ordenances i reordenar i corregir les que ja tenim. Tot això, no volem donar la 
impressió que estem en contra d’una filosofia que compartim plenament, estem a 
favor de la incorporació de la energia solar tèrmica en l’edificació així com quantes 
mesures es puguin prendre per racionalitzar el consum energètic, per aquesta raó 
votarem a favor de la proposta. Malgrat això volem insistir en vells arguments i això 
no es manera de treballar, de vegades seria millor passar de fer aportacions a les 
comissions informatives i portar el temes de debat directament al Ple, també 
anunciem que el nostre grup es reserva l’opció de presentar en un proper Ple una 
proposta d’ordenança amb contingut similar només que tindrà un redactat més digne. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer  intervé per dir que aquesta proposta d’ordenança 
és un pas endavant, no hi ha masses Ajuntaments que hagin fer una ordenança que 
faci la instal·lació obligatòria de plaques per energia solar tèrmica.   
Entrant una mica en replica diré que aquesta ordenança ha estat repassada pels 
serveis jurídics, pot agradar més o menys però la redacció es la correcta, i a més dir 
que els agents implicats hi han estat d’acord i pràcticament no hi ha fet modificacions. 
Continua el Sr. Francesc Deu per ERC per dir que el text d’aquesta ordenança ve de 
l’ordenança tipus feta per la Diputació de Barcelona. Per acabar vol agrair el vot 
favorable a la proposta.    
La Sra. Alcaldessa  intervé tot contestant que es tracta d’un text complex, com totes 
les ordenances, però s’ha elaborat amb moltes aportacions i revisions jurídiques. 
En torn de replica el Sr. Pepe González  pel PSC manifesta que  en cap moment s’ha 
qüestionat el fons del tema, només la forma que se li ha donat.    
Per ICV-EPM  el Sr. Xavier Garcia diu que cal animar a l’Equip de Govern a plantejar 
la divulgació d’aquesta ordenança, fent-la més fàcil perquè tothom la pugui entendre. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

7.- TEXT ARTICULAT DE LA NORMATIVA DEL PLA GENERAL I EL TEXT        
      REFÓS DEL PLA GENERAL. 

 
ATÈS que la disposició transitòria quarta de la Llei 10/2004, de 24 de desembre, que 
modifica la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, disposa la publicació de les 



normes urbanístiques dels instruments de planejament aprovats des de l’entrada en 
vigor de la Llei de Bases de règim local, l’any 1985. 
ATÈS que l’apartat d’aquesta transitòria preveu que els Ajuntaments elaborin un text 
articulat que refongui les modificacions de la normativa del  planejament i el trameti a 
la Generalitat per a la seva verificació. 
ATÈS que és convenient aquest text articular de la normativa del planejament 
urbanístic, ja que és condició de l’aprovació inicial dels instruments urbanístics 
derivats que es formuli a partir de l’entrada en vigor de la Llei, així com dels 
instruments de planejament derivat o de gestió urbanística que es trobin en tràmit. 
ATÈS que també és convenient refondre en un sol document tècnic la sèrie de plànols 
existents i producte de les modificacions puntuals del Pla General, realitzant els 
ajustos que han esdevingut necessaris.  
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar conformitat  al text articulat de la normativa del Pla General 
d’Ordenació urbanística municipal aprovat de manera definitiva per la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, el 20 de maig de 1999, que inclou les modificacions de 
normatives que de manera puntual i successiva han estat aprovades amb 
posterioritat. 
SEGON.- Traslladar  l’expedient del text articulat de la normativa del Pla General, a 
la Comissió d’Urbanisme, per a la seva verificació i publicació, si s’escau. 
TERCER.- Aprovar  la refosa de plànols del Pla General d’Ordenació de Castellar del 
Vallès, que refon en un document les vuit modificacions puntuals del Pla General 
aprovades per la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, des de la vigència del Pla 
General fins el maig de 2004, data de la última modificació, incorporant aquells 
ajustos de planimetria que esdevenen necessaris per a l’execució del planejament. 
QUART.- Exposar  al públic aquest expedient de refosa del Pla General durant el 
termini d’un mes a comptar de la publicació dels Edictes al Butlletí Oficial de la 
Província i diaris de major circulació, als efectes que qualsevol interessat pugui 
presentar al·legacions si n’estima pertinent. Delegar a la Junta de Govern Local la 
resolució d’al·legacions pel cas que es presentessin. Un cop transcorregut aquest 
termini traslladar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme per a la seva conformitat. 
Presenta la proposta la regidora Sra. Gemma Perich per CiU manifestant que es 
presenta el text articulat de la normativa del Pla General i el text refós del Pla 
General. Tenim una Llei d’Urbanisme aprovada recentment, que ve d’una altra Llei on 
un dels requisits bàsics per fer qualsevol altre tràmit o aprovació cal publicar tota la 
normativa que tenim referent al Pla General de 1999, amb totes les normatives que 
s’hi han anat incorporant i també que han estat aprovades en Plens, amb això vull dir 
que recollim tota la normativa tenim, per adreçar- la a Urbanisme per a la seva 
publicació, i així donar compliment a la seva validació i poder continuar qualsevol del 
tràmits que ja té el nostre Pla General , amb això vull dir que únicament és 
l’agrupació de la normativa que té el nostre municipi. 
D’altra banda donades les circumstàncies que tenim tota la cartografia digitalitzada, 
hem tingut la possibilitat d’elaborar tots uns plànols on aquesta normativa quedés 
plasmada. 
S’obra un torn d’intervencions amb el PSC, al Sra. Rosa Massot demana quina és la 
diferència entre donar conformitat i aprovar. 
El Sr. Secretari respon que en aquest cas és agrupar les vuit modificacions puntuals 



de Pla General refonent la normativa i tal i com diu la Llei és un cop verificat per part 
de la Generalitat fer la seva publicació, per tant no hi ha una aprovació d’aquesta 
normativa. En el que és planimetria la Llei  no fa menció d’un text refós del que són 
els plànols, però el que si és convenient és que si fem la refosa de les normes, 
lògicament hem de fer la refosa dels plànols. 
Continua la Sra. Rosa Massot dient que donar conformitat a una sèrie de 
modificacions que s’han fet o d’extensions del Pla General d’Urbanisme que tots hi 
hem estat d’acord i que ja s’han aprovat per l’Ajuntament, i per tant a això, no ho 
hem de votar ni ha favor ni en contra, ja que ha estat aprovat anteriorment. Que 
passa amb els plànols?, que no hi surten només aquestes modificacions, sinó que s’hi 
han afegit altres, que encara no estan aprovades, entre ells tota la zona dels Fruiters. 
Així doncs que passa amb la zona dels Fruiters?, se’ns va presentar un pla, en el que 
no hi vam estar d’acord, perquè trencava totalment l’esperit que ens havia mogut a 
tots els partits i particulars que van formar part de les comissions per modificar el pla  
d’urbanisme. Aquest esperit era millorar Castellar el màxim possible a nivell 
urbanístic. Un altra punt a destacar és la zona de Can Bages, on s’hi havia de fer una 
nova zona industrial, ja que Castellar anava creixent i hi havia l’interès de tenir lloc de 
treball pels nou-vinguts, però va quedar molt clar que el bosc separaria el que és la 
carretera de la zona industrial, però en aquests plànols es reflexen dues illes 
d’indústries que toquen directament a la carretera, només amb un vial. Resumint val 
a dir que donem conformitat al text perquè és només un recull de documents que ja 
havíem aprovat abans, però no estem d’acord amb els plànols, perquè n’hi ha de 
nous, de projectes encara no aprovats, els quals no veiem bé.  El grup socialista 
demana la retirada d’aquest plànols. 
Per IEC-EPM el Sr. Xavier García  intervé dient que comparteix la posició del grup 
socialista, no hi ha cap necessitat de reflectir ens els plànols del Pla General 
d’urbanisme una situació que es provisional. Davant aquesta situació en què 
urbanísticament hi ha un conjunt de matèries que no s’acaben de fer correctament, 
no hi veig la necessitat en plasmar coses que no estan provades definitivament, la 
postura del grup que represento serà en contra. 
En torn de replica la Sr. Gemma Perich  per CiU, exposa que la planimetria no és un 
instrument propi sinó que es deriva de tota una sèrie de modificacions de Pla General 
ja aprovades i el que es fa es refondre-les. Bàsicament seguin el que ens assessora i 
el que ens diu i marca la Llei i també el Departament d’Urbanisme, complementant i 
il·lustrant  tota la cartografia que tenim ja traslladada al cadastre. També és cert que 
en el Pla General hi havia una zona d’equipament que quedava en normativa i en els 
plànols no hi era, i amb això vull dir que amb allò que marca la normativa és dona 
compliment i no es modifica res amb uns plànols. 
Continua la Sra. Rosa Massot pel PSC per dir que estem d’acord que els plànols fan 
una constatació de la realitat, del que és, si es presenten els plànols amb el que 
realment hi ha, hi estarem d’acord, de mateixa manera que si es porta a aprovació el 
punt primer i es retira el tercer, també. Per això retirem aquest plànols que no són 
una constatació de la realitat, sinó que són una aposta de futur.  
Per IEC-EPM el Sr. Xavier García  pren la paraula per al·legar que l’exposició d’una 
situació en un plànol va creant expectatives, per això em manifesto en igual sentit del 
grup socialista de retirada d’aquest el tercer punt. 
La Sra. Alcaldessa  intervé per ressenyar que aquesta refosa de plànols només 
incorpora el planejament aprovat, en cap moment fa aprovació de cap pla urbanístic. 



Torna a intervenir per PSC la Sra. Rosa Massot proposant com a alternativa que es 
presentin els plànols sense aquestes dues zones concretes (Can Bages i Els Fruiters).  
Pren la paraula la Sra. Gemma Perich  per CiU fent la proposta de que donat que 
aquest plànols estan al GIS i han estat confeccionats pels Serveis Tècnics municipals i 
ara els exposen al públic, queda el compromís de fer les rectificacions oportunes, si 
s’observés qualsevol error, abans d’enviar a Urbanisme. 
La Sra. Alcaldessa assumeix aquest compromís i atenent la petició del grup 
socialista disposa la votació dels apartats de la proposta per punts separats. 
Es proposa la votació separada: 
1r.- Donar conformitat al text articulat de la normativa del Pla General d’Ordenació 
Urbanística municipal. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor       :   QUINZE    (15) dels regidors de CiU, ERC i PSC  
                   Vots en contra   :   UNA          ( 1) del regidor d’ICV.EPM    
                   Abstencions       :   CAP          ( 0)  
 
2n.- Traslladar l’expedient el text articular de la normativa del Pla General a la 
Comissió d’Urbanisme. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor       :   QUINZE    (15) dels regidors de CiU, ERC i PSC  
                   Vots en contra   :   UNA          ( 1) del regidor d’ICV.EPM    
                   Abstencions       :   CAP          ( 0)  
 
3r.- Aprovar la refosa de plànols del Pla General d’Ordenació de Castellar del Vallès 
que refon en un document les 8 modificacions puntuals del Pla General. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU          (10) dels regidors de CiU i  ERC   
                   Vots en contra   :   SIS           ( 6) dels regidors del PSC i ICV.EPM    
                   Abstencions       :   CAP          ( 0)  
      
 8.- PROPOSTA SOBRE PLACES PÚBLIQUES DE LLARS D’INFANTS 
 
Presenta la proposta la Sra. Antònia Pérez  pel PSC:  
“ATESA la voluntat de la Generalitat de Catalunya expressada en el seu mapa de llars 
d’infants de Catalunya 2004-2008. 
ATESOS els criteris establerts pel govern de la Generalitat per finançar la creació  de 
noves places, en què s’estableix un import de fins a 5.000 € per plaça nova creada i 
de fins a 1.800 € anuals per a contribuir a les despeses de funcionament. 
ATÈS que en el mapa de llars d’infants de Catalunya 2004-2008 el govern de la 
Generalitat preveu la creació de 180 places 0públiques d’escoles bressol. 
ATÈS que el govern de la Generalitat demana la col·laboració de les administracions 
locals “ des del principi de proximitat subsiduarietat i col·laboració lleial entre 
institucions de qualsevol nivell de govern. 
És per això que el grup municipal socialista, a l’Ajuntament Ple proposa l’adopció dels 
següents 



ACORDS: 
PRIMER.- Que l’Ajuntament  de Castellar del Vallès inici amb urgència els tràmits 
necessaris per tal que es faci efectiva la inversió prevista per la Generalitat de 
Catalunya en el nostre municipi. 
SEGON.- Que l’Ajuntament  inici el proveïment pressupostari necessari així com els 
terrenys per aquests futurs equipaments”. 
En torn d’intervencions la Sra. Antònia Pérez pel PSC  diu que avui és un dia 
important per Castellar, com ho és per Catalunya, el Govern de la Generalitat ha 
donat un pas important en la política educativa del nostre país, assumint com a pròpia 
la iniciativa legislativa popular de crear 30.000 places d’escola bressol pública, vull 
recordar que els socialistes de Castellar ens vam sumar a la campanya de recollida de 
signatures per entrat a tràmit la proposta al Parlament de Catalunya. Ha fet més un 
any de govern d’esquerres que vint-i-tres de govern de convergència, per aquesta raó 
estem contents, tots els regidors socialistes van defensar de manera continuada, 
sense que en cap moment el govern de convergència respongués a les continues 
iniciatives del nostre grup. Volem fer menció a l’inici d’escola bressol pública , el 
Coral, i que l’Ajuntament en un moment determinat va optar per privatitzar.  
També ens he n’alegrem del recolzament de l’equip de govern a la nostra proposta 
resolució, ens hem de felicitar tots perquè les 180 places d’escola bressol pública que 
preveu el Pla de la Generalitat siguin aviat una realitat, i confiem que la col·laboració 
que demana la Generalitat dels Ajuntaments tindrà una resposta entusiasta per part 
del nostre Ajuntament, i no cal dir que aquest grup socialista estarà donant 
recolzament i alhora exigint que s’accelerin els processos garantint la màxima 
qualitat. 
Un cop més ha quedat clar que les nostres demandes s’ajusten a la realitat i són fruït 
de les necessitats dels ciutadans i ciutadanes de Castellar, que les nostres propostes 
tenen com a guia el bé comú i una voluntat de aprofundir en les polítiques d’igualtat, i 
que seguirem així, escoltant i fent propostes confiant com ara, que la raó s’imposarà. 
Continua el Sr. Jordi Permanyer  per ERC apuntant el suport del seu grup tot i que 
no calia una proposta per la seva defensa, sempre hi hem estat d’acord amb les 
escoles bressol públiques, així doncs el convenciment, compromís i la sensibilitat no 
és només d’alguns partits, sinó que és de gairebé tots els partits. Tal i com he dit 
abans, sempre hi hem estat a favor i a la més mínima oportunitat ens hi sumem i hi 
donem recolzament i al mateix temps hi estem treballant. Per acabar val a dir que 
calia aquest recolzament de la Generalitat, calia aquest increment de l’aportació de la 
Generalitat i per això és ara el moment oportú per tirar-ho endavant. El consens que 
hi ha hagut ha estat molt ampli i s’ha donat un pas endavant i un impuls molt 
important perquè la creació de places públiques d’escola bressol siguin una realitat. I 
avanço que el compromís d’aquest equip de govern és de proveir pressupostàriament 
i buscar els terrenys pels futurs equipaments. 
Per IEC-EPM el Sr. Xavier García  intervé dient que s’ha hagut d’esperar 20 anys 
perquè aquesta proposta pugui anar endavant, ja que sembla ser que fins ara no s’ha 
disposat de la suficient financiació per tirar endavant una escola bressol, tot i que en 
el seu moment se’n va privatitzar una. 
Finalment la Sra. Alcaldessa  destaca el pas endavant que es fa avui amb l’aprovació 
de la proposta de resolució presentada pel grup socialista, i incideix en aquesta línia 
encetada per la Generalitat de Catalunya i la seva Conselleria d’Educació, que és 
bàsicament la de distribuir aquestes 30.000 places escolars, que ja estaven previstes, 



de 0 a 3 anys, s’augmenta la dotació. Quan es va dur a terme la signatura del conveni 
entre la Generalitat de Catalunya, la Federació de Municipis i l’Associació Catalana de 
Municipis, ja vàrem manifestar l’encert d’aquest conveni així com la intenció de 
l’Ajuntament de Castellar, d’incloure’s de seguida que fos possible dins d’aquest mapa 
de places públiques d’escolarització d’infants de 0 a 3 anys.  
Des de fa molt temps, la Regidoria d’Ensenyament  de Castellar, forma part de la 
Comissió Mixta d’Educació, que està formada per membres de la Generalitat, 
membres de l’Associació i de la Federació Catalana de Municipis, Castellar ja ha 
participat, abans i ara, en l’elaboració de molts dels Decrets que han sortit de la 
Conselleria d’Educació, i per això ja no ens sorprèn, i és que la Regidora 
d’Ensenyament ha estat redactant, discutint i lluitant per més diners, com tots els 
membres, per aquest Decret que regula la disposició en un mapa de Catalunya de les 
places escolars de 0 a 3 anys.  
La valoració que fem és positiva, i aquest Decret és un pas més en un camí ja 
engegat.         
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 9.- PROPOSTA SOBRE COMISSIÓ DE LA PLAÇA MAJOR 
 
“ATÈS que les obres de la Plaça Major s’han iniciat durant aquest mes de gener i que 
durant un llarg període de temps afectaran a la vida quotidiana de molts veïns de 
Castellar del Vallès. 
ATÈS que molts dels usos dels nous espais públics que incorporarà aquesta reforma 
de la Plaça Major encara estan per definir. 
ATÈS que s’ha de donar la màxima transparència i informació a tots els agents 
implicats en aquest projecte. 
ATESA la necessitat de garantir la participació dels ciutadans en el desenvolupament 
de les obres de la Plaça Major, tal com es va fer durant la redacció del projecte. 
A proposta de tots els grups polítics presents en el Ple, es proposa el següent  
ACORD: 
Crear una comissió de participació ciutadana, així com la normativa que regularà la 
seva representativitat i funcionament, que pugui constituir-se abans de dos mesos.” 
L’Alcaldessa informa que aquesta és també una proposta de resolució que va 
presentar el partit dels socialistes en el Ple del mes passat, va ser retirada per tal de 
trobar un text més idoni. Ara i consensuat per tots els grups municipals presents es 
presenta per a la seva aprovació. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Ignasi Giménez pel PSC, per dir que cal 
celebrar que s’hagi pogut arribar a aquest consens i a aquesta unanimitat, tot incidint 
en la valoració important per que si la plaça Major ha de ser un projecte engrescador, 
doncs com més participatiu millor. Sabem que és un projecte que encara no està 
acabat, que falten coses per definir, òbviament hi ha una part de la plaça Major, 
especialment la que es destina a usos privats, que si que està més ben definida, però 
això s’han fet tot una sèrie d’adjudicacions i convenis; però la part destinada a 
equipaments culturals, que encara no s’ha acabat de definir quines funcions tindrà. 
D’acord que estem en aquesta primera fase del  projecte, que les obres han començat 
recentment i en principi quan en va endegar aquest procés participatiu, per 
determinar quin era el projecte que s’encabiria millor en aquest espai tant important, 
per la nostra Vila, com és la Plaça Major. Així doncs a partir d’ara, amb aquesta 



comissió de participació, es donarà continuïtat al procés participatiu que es va donar 
en el seu origen.           
També vull destacar per una banda que informació i participació són dues cares d’una 
mateixa moneda, s’ha anat informant als ciutadans de com començarien les obres a  
la plaça Major, creiem que així s’ha de fer i així s’ha fet, s’ha assabentat als veïns que 
patiran les molèsties en primera persona i també a tots els catellarencs per a la 
reordenació del trànsit a Castellar que també resulta d’allò més important, però 
també sabrem que en una obra d’aquestes característiques hi hauran tota una sèrie 
d’imprevistos, de fet ja hi ha hagut modificacions, per això creiem que tots aquests 
temes també haurien de ser objecte d’aquesta comissió de participació. Creiem que la 
comissió de participació ha de facilitar i bolcar informació respecte a la ciutadania, 
però també a l’inversa, i això és una de les coses positives de que només es creí 
només un òrgan específic. Els ciutadans també poden informar, òbviament ja hi ha 
tota una sèrie de canals habilitats, però també fora positiu que aquesta comissió de 
participació tingués un lloc de trobada, on tothom pogués donar les seves opinions al 
respecte, és important que la informació sigui tant pública i transparent com sigui 
possible.    
Finalment l’últim motiu pel qual el grup socialista considera que és de vital 
importància aquesta proposta de resolució és perquè també ens hem d’acostumar tots 
a passar comptes. 
No cal dir que el vot del grup socialista serà favorable, aquesta comissió ens la sentim 
nostra, si bé perquè tingui èxit s’ha de convertir en una cosa de tots, no només dels 
diferents grups municipals del Ple, sinó també de tots els ciutadans. 
Continua per ERC el Sr. Jordi Permanyer dient que tot el tema de la Plaça Major ja 
ha tingut un procés participatiu i informatiu, i que mai ha calgut aprovar una proposta 
de resolució, és més un tema de convicció i de tirar-ho endavant.  
Per IEC-EPM el Sr. Xavier García  per dir que s’hi ha fet molta demagògia en aquesta 
proposta, i encara més al retrasar-ho un mes per aprovar la seva constitució, perquè 
no ha de costar tant acceptar que una oposició ha fet una proposta i que la tira 
endavant i assumir-la i tirar-la endavant junts?.        
L’Alcaldessa explica que la retirada d’aquesta proposta del Ple passat va ser 
acordada per tots, per tal de poder trobar un text apropiat.     
La Sra. Gemma Perich pren la paraula per manifestar-se a favor de la proposta i dir 
que aquesta comissió no serveixi per excloure qualsevol altre tipus d’informació o de 
participació que no sigui la pròpiament lligada a aquesta comissió.   
El Sr. Francesc Deu per ERC pren la paraula per manifestar que el seu grup sempre 
ha estat a favor de qualsevol tipus de participació.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

 
No n’hi ha 
  
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les deu del vespre, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 


